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Pracovní skupina "Želivka - vodárenská nádrž Švihov" - 3. jednání 
  
Předmět Pracovní skupina "Želivka - vodárenská nádrž Švihov" – záznam z 3. jednání  
Datum a místo středa 13. září 2017 od 13:00, Praha 5 Smíchov, Holečkova 3178/8, Povodí Vltavy, zasedací místnost Slapy 

Účastníci Dle prezenční listiny 
Zpráva   
 Poznámky - závěry:  Zápis z druhého jednání pracovní skupiny byl rozeslán všem účastníkům.   Kraj Vysočina připravuje vznik obdobné pracovní skupiny ve spolupráci s Povodím Moravy, a to i v návaznosti na problémy sucha na Třebíčsku.  Z důvodu nepřítomnosti Marka Riedera, předsedy představenstva Želivská provozní, a. s., bude prezentace modernizace úpravny vody přesunuta na další jednání. Marek Liška připravil prezentaci způsobu monitoringu jakosti povrchových vod v povodí vodárenské nádrže Švihov na Želivce, včetně vlastní nádrže. Prezentace je přílohou tohoto zápisu.  Ministr zemědělství Marian Jurečka adresoval zemědělcům dopis, který obsahuje fakta, informace o stažení návrhu na změnu stávajícího pásma hygienické ochrany s tím, že je nutné vyřešit nejprve problematiku náhrad za omezení užívání nemovitostí z titulu ochranných pásem a kompenzace s tím, že situaci je třeba řešit tak, aby byly eliminovány negativní socioekonomické dopady do regionu. Následně se pravděpodobně z důvodu nepochopení, nebo nepřesným předáváním informací objevil dvojí výklad a mezi zemědělskými subjekty a obcemi v povodí vodárenské nádrže vznikla výzva projednávaná mimo jiné na zasedání AKČR v Českých Budějovicích s tím, že po vyřešení „náhrad“ bude předložena k projednání změny stávajícího pásma hygienické ochrany v nezměněném rozsahu.    Toto není pravdou a nikde nezaznělo, že po vyřešení problematiky náhrad se návrh na změnu pásma hygienické ochrany vrátí do jednání v nezměněném rozsahu. Cílem práce skupiny je připravení komplexního pohledu na celou oblast a řešení odborných i praktických záležitostí. Dezinterpretace nejsou na místě a věci nijak nepřispívají.   Startuje řada aktivit a pracují expertní týmy. Metodika na změny ochranných pásem vodárenských nádrží používaná na různých jiných vodárenských nádržích není pro Švihov, s ohledem na intenzitu zemědělského využití v povodí, zcela použitelná. Do prací na novém návrhu budou zapojeni přímo zemědělci z území, Česká zemědělská univerzita, Ministerstvo zemědělství ČR a řada dalších odborných institucí. Připravovaná dokumentace bude vycházet mimo jiné i z relevantních připomínek všech dotčených subjektů, podaných ke stažené dokumentaci. Nutné zohlednit i limity technických opatření k čištění vody, nelze odstraňovat následky, musíme začít s odstraňováním příčin v krajině. O této skutečnosti byl informován i náměstek ministra zemědělství Šír, který byl seznámen i s výše uvedeným postupem. Společná komunikace může být vnímána jako posun. Spousta věcí se nastartovala a čas se neztrácí. Připravovaný projekt jistě nebude připraven k novému předložení příští rok.   Zástupci zemědělců, kteří jsou členy pracovní skupiny interpretovali závěry z jednání pracovní skupiny přesně, nicméně výše uvedené zpracované stanovisko nebylo s přítomnými zástupci zemědělců 
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v pracovní skupině diskutováno. Stanovisko zemědělců i dopis ministra i ostatní diskutované materiály byly rozeslány všem členům skupiny.  Návrh pracovních skupin ve struktuře: 1. Velký projekt na Želivce – předseda Bedřich Moldan, 2. Monitoring jakosti povrchových vod – předseda Marek Liška (Povodí Vltavy) 3. Zemědělství – předseda bude diskutován na úrovni zemědělců 4. Čistírny odpadních vod (komunální zdroje znečištění) – předseda Martin Hyský (Kraj Vysočina)  Úkol: každý z předsedů sestaví pracovních skupiny, osloví odborníky a na prosincovém zasedání pracovní skupiny předloží návrh členů a rámcovou náplň činnosti pracovní skupiny. O: předsedové skupin T: další jednání v prosinci 2017   Projekt je třeba navázat na peníze a rozpočet Ministerstva zemědělství ČR, nutné zapojit i Ministerstvo financí ČR a Ministerstvo pro životní prostředí. Bude řešeno po ustavení nové vlády. Existuje expertní skupina pro náhrady a kompenzace, nabízí se činnosti spojit. Zapojit je třeba i Státní pozemkový úřad a všechny aktivity zohlednit i při komplexních pozemkových úpravách v povodí.   Úkol: pozvání nových ministrů k jednání O: Jiří Běhounek, hejtman Kraje Vysočina T: po ustavení nové vlády  Úkol: prezentace projektů týkajících se plošných zdrojů znečištění a protierozních opatření O: Petr Kubala T: další jednání v prosinci 2017   Další jednání pracovní skupiny se bude konat 13. prosince 2017 od 13:00, v sídle Povodí Vltavy, státní podnik, Holečkova 8, Praha 5. Na jaře roku 2017 (cca duben/květen) bude připraveno dvoudenní výjezdní jednání v Kraji Vysočina.  Návrh Povodí ke spolupráci se zemědělci; vytvoření systému sběru informací o aplikovaných látkách, pilotně se nemusí týkat celého povodí, bude dobrovolné a nebude sloužit k sankcím. Za současného stavu se používání látek odrazí v monitoringu až po několika letech. Téma k jednání ve skupině pro zemědělství a Monitoringu jakosti povrchových vod. Zemědělci už přehled spotřebovaných látek odevzdávají, existuje možnost spolupracovat i na úrovni půdních bloků i meliorovaných pozemků.  Po jednání v prosinci a zhodnocení roční práce lze poskytnou konkrétní sdělení médiím o činnosti pracovní skupiny.   Další jednání pracovní skupiny se bude konat 13. prosince 2017 od 13:00, v sídle Povodí Vltavy, státní podnik, Holečkova 8, Praha 5.  Příloha: prezenční listina, prezentace Marka Lišky  Zpracoval: Radim Hošek  Odsouhlasil: Jiří Běhounek Martin Hyský Petr Kubala 


